
Zápis ze schůze Akademického senátu ETF 
26. září 2023 

 
 
Přítomni: F. Keprtová (místopředsedkyně), O. Fischer, T. Landová, A. Matochová, 

P. Pěnkava, M. Vaňáč, A. Pokorný, 
  + stálí zástupci: M. Lis (PGS). 
 
Omluveni:  J. Kranát (předseda), L. Diopová, A. Rozbořilová, V. Sláma, S. Šimková 
 
Hosté: J. Roskovec (děkan), P. Moskala (tajemník);  
  J. Rückl (předseda odborové organizace ETF) jen u bodu 5. 
 
1. Schválení podmínek přijímacího řízení na AR 2024/25 
 
Podle § 27 odst. 1 písm. e) zákona o VŠ senát schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu 
ve studijních programech uskutečňovaných na fakultě. 
 Proděkan pro studijní záležitosti L. Beneš předložil senátu návrh podmínek 
přijímacího řízení v podobě, jak je schválil již pro AR 2023/24. 
 
Podmínky přijímacího řízení schváleny: 7–0–0 
 
2. Projednání zrušení studijního programu „Social Services Focused on 
Diaconia and Christian Social Practice“. 
 
Podle § 27 odst. 2 písm. a) zákona o VŠ se senát vyjadřuje k návrhům studijních 
programů uskutečňovaných na fakultě. 
 Proděkan pro studijní záležitosti L. Beneš předložil senátu k projednání zrušení 
meziuniverzitního programu Social Work se studijním oborem Social Services 
Focused on Diaconia and Christian Social Practice. V předloženém návrhu proděkan 
Beneš uvedl, že tento studijní program byl atraktivní, ale neosvědčil se, protože 
spolupráce se zahraničím byla složitá. Děkan J. Roskovec informoval senát, že se 
jedná o program, který již není otevírán několik let, takže jde v podstatě o formalitu, 
resp. čistě administrativní krok.  
 
Senát vzal na vědomí záměr zrušení programu: 7–0–0 
 
3. Informace o návštěvě Národního akreditačního úřadu na ETF 31. 10. 
2023. 
 
Děkan J. Roskovec informoval o plánované návštěvě Národního akreditačního úřadu 
na ETF. Národní akreditační úřad má dva režimy kontrol na fakultách. V některých 
případech si vyžádají podrobné zkoumání konkrétních oborů, v ostatních případech 
fakulty kontrolují jako celek. ETF se týká druhý případ. Zřejmě půjde o návštěvu 
fakultní delegace na úřadu. Za fakultu se zúčastní děkan, proděkan pro studium. 
Možná je účast zástupce AS. 
 
Senát vzal informaci na vědomí a navrhl jako svého zástupce vyslat předsedu AS ETF 
J. Kranáta: 7–0–0 
 



4. Informace o přijímacím řízení pro rok 2023/24. 
 
Na žádost M. Vaňáče předložil proděkan pro studijní záležitosti L. Beneš informace o 
proběhlém přijímacím řízení, tj. tabulky a statistiky přihlášek, přijatých a zapsaných. 
Upozornil, že v případě zapsaných se jedná o předčasná čísla, neboť zápis ještě 
probíhá, údaje se teprve shromažďují a v říjnu ještě bude náhradní termín zápisu. 
Podle Beneše je trend jasný: počty zapsaných mírně stoupají; 2021 (130), 2022 (151), 
2023 (zatím 154). Také počet přihlášek byl letos vyšší než v loňském roce (celkem 297, 
tj. o 46 víc než vloni). Podle předložené tabulky je zřejmé, že počty přihlášek mírně 
rostou od roku 2019 (200): 2020 (245), 2021 (246), 2022 (251), 2023 (297). L. Beneš 
připojil poznámku, že DeníkN u článku o situaci na KTF publikoval statistiku 
přihlášek na teologické fakulty, která je alespoň v případě ETF značně zkreslená, 
neboť je uveden pouze počet přihlášek podaný v 1. kole.  
 M. Vaňáč se dotázal děkana na anglický studijní program. Děkan J. Roskovec 
informoval o problémech spojených s anglickým studijním programem. Řada 
přijatých nedostala vízum. Tomuto problému se snažila fakulta vyjít vstříc tím, že 
přijímací zkoušky probíhají co nejdříve, aby měli studenti dostatek času na 
administrativní záležitosti. Pro propagaci se dělá poměrně dost. Minulý rok byla 
zprovozněna webová stránka pro propagaci studia teologie v angličtině. Tajemník P. 
Moskala informoval o propagaci studia zaměřeného na Severní Ameriku, která dosud 
neměla patřičný ohlas. Na Univerzitě Karlově probíhá diskuse o propagaci 
cizojazyčných studijních programů. Bylo rozhodnuto, že propagaci si mají fakulty 
hradit samy. Univerzita Karlova bude provozovat pouze propagaci v rámci společné 
stránky www.studycharles.cz 
 Děkan informoval, že propagace studia teologie v angličtině se zkoušela i po 
církevní linii, tj. přes ČCE. Na výjezdním zasedání fakulty v červnu 2023 se začala 
rozprava, že by bylo třeba upravit anglický studijní program s ohledem na zájemce o 
studium. Např. z Afriky chtějí studovat lidé již z církevní služby, kteří si chtějí doplnit 
vzdělání. Tomu je třeba přizpůsobit obsah studia. Např. se upustí od latiny, naopak se 
přidá v praktických předmětech. Děkan považuje anglický studijní program za 
důležitý. Je třeba v této snaze vydržet. Kromě finančního přínosu znamená rozvoj 
fakulty. Ta může mít v sekularizovaném národě problém se získáváním většího počtu 
studentů, proto se děkanovi zdá snaha zaměřená na studenty ze zahraničí 
perspektivní. 
 Následovala krátká rozprava. M. Vaňáč připomněl, že je třeba nepolevovat ve snaze 
o získání studentek a studentů v prostředí „sekularizovaného národa“. Je třeba hledat 
způsoby, jak je oslovit. A. Matochová upozornila na růst zájemců o studium sociální a 
pastorační práce. 
 
5. Stručná informace odborů o chystané stávce 17. 10. 2023 
 
K jednání senátu byl pozván předseda odborové organizace ETF J. Rückl, aby stručně 
informoval o jednání ohledně chystané stávky na 17. 10. 2023. Tu vyhlásil 
Vysokoškolský odborový svaz (VOS) a obeslal jednotlivé místní organizace. O 
zapojení ETF se teprve bude v rámci VOS ETF jednat (26. 9. 2023 v 12:30), stejně tak 
o její podobě. Měl by to být jednodenní protest zaměřený proti vládě nikoliv proti 
univerzitám. Požadavky formuloval VOS FF UK (navýšení prostředků pro VŠ 
ve státním rozpočtu; přijetí střednědobého plánu financování VŠ; novela VŠ ohledně 
zlepšení podmínek studentek a studentů PSG studia). Rektorka UK podpořila 
požadavky za podmínky, že se nebude nikomu brát, tj. že dojde k dorovnání tarifů.  



 M. Vaňáč se ptá na jednání vedení fakulty ohledně financí v rámci UK. Děkan J. 
Roskovec informoval o jednání teologických fakult s ekonomickou komisí AS UK 
ohledně principů financování. V letošním roce komisi zaujal návrh z rektorátu na 
paušální výpomoc malým součástem (tři teologické fakulty a CERGE), který tam byl 
už i v minulých letech. Jedná se o „výpomoc pro malost“. Ekonomická komise se nad 
tím pozastavila ohledně tří TF (CERGE komise neřešila). Děkani fakult vysvětlovali 
hospodaření fakult. 
 
Senát přijal usnesení: „AS ETF vyjádřil podporu ZO VOS ETF UK při přípravě stávky 
na 17. 10. 2023 s požadavky: navýšení prostředků pro VŠ ve státním rozpočtu; přijetí 
střednědobého plánu financování VŠ; novela VŠ ohledně zlepšení podmínek 
studentek a studentů PSG studia.“ 
 
Usnesení schváleno: 7–0-0 
 
6. Stanovení termínů zasedání AS ETF v AR 2023/24 
 
24. 10. a 5. 12. 2023; 9. 1., 13. 2., 16. 4. a 24. 9. 2024 
 
Schváleno: 7–0–0 
 
7. Podnět Marka Lise k vyjádření AS ETF ke kauze prof. Petráčka na KTF 
 
Zástupce PSG studentů M. Lis se na senátory obrátil mailem z 22. 8. 2023 s dotazem, 
zda by se AS ETF neměl vyjádřit k dění na KTF. Dne 23. 8. rozeslal mailem návrh 
usnesení. S ohledem na letní prázdniny a dovolené probíhala diskuse s určitým 
prodlením a mailem. T. Landová mailem 25. 8. upozornila, že před samotným 
hlasováním o návrhu by bylo dobré mít nejprve k dispozici vyjádření předsednictva 
AS ETF. Navíc je otázkou, zda je vhodné schvalovat takové usnesení bez předchozí 
debaty. Předseda AS ETF J. Kranát mailem 30. 8. připomněl, že hlasování mailem je 
možné ve formálních a nesporných záležitostech. Usnesení v tomto případě by 
vyžadovalo důkladnější projednání, a tedy setkání. 
 Rychlá reakce vedení UK a oznámená opatření (např. interní audit včetně kontroly 
hospodaření na KTF) učinilo případné vyjádření AS ETF podle části senátorů 
nadbytečným, což M. Lis uznal (mail ze 7. 9.). 
 Krátká rozprava se vedla jak o vhodnosti a případném obsahu nějakého usnesení 
k dění na KTF (např. A. Matochová upozornila, že na KTF docházelo k porušování 
akademických pravidel, akademických způsobů), tak obecně o způsobu, jak 
postupovat v případě návrhů na usnesení AS ETF. O. Fischer a T. Landová podpořili 
postup podle Jednacího řádu AS ETF, tj. případný návrh na usnesení by měl být 
nejprve přijat předsednictvem a teprve poté předložen senátorům k hlasování. 
 
 
Zapsal: M. Vaňáč 
Schváleno:  7–0–0 


